
 

 

REFERAT BESTYRELSESMØDE DEN 25. SEPTEMBER 2023 

DELTAGERE I MØDET 

Bestyrelse 

• Ulla Larsen (UL), Finn Lørup (FL), Thomas Gulløv Longhi (TGL), Jens R. Møller (JRM), Ellen 

Østa (EØ), Ingrid Strandby (IS) 

 

Suppleanter 

• Dennis Rasmussen (DR)  

 

Personale 

• Kenneth Andersen (KA), Lone Storm Sørensen (LSS)  

 

Afbud 

•  Claus Bjerregaard (CB) 

 

Referent 

• Lone Storm Sørensen (LSS) 

DAGSORDEN  

1. Godkendelse af dagsorden og underskrift af referat fra sidste møde 

 

2. Orientering om bane v. KA 

a. Orientering fra Baneudvalget v. FL 

 

3. Økonomi v. TGL 

a. Månedsregnskab for august, herunder saldobalance og likviditetsoversigt  

b. Debitorliste  

c. Medlemstal  

 

4. Orientering fra formanden 

 

5. Orientering om projekter 

 

6. Orientering fra udvalg 

 

7. Orientering fra sekretariatet 

 

8. Eventuelt 

 



Side 2 

 

9. Lukket punkt 

 

a. Shop 

 

Undervisning i Players 1.st. v. Kim Uldahl, DGU – aflyst Kim er syg 

1. GODKENDELSE AF DAGSORDEN OG UNDESKRIFT AF REFERAT FRA SIDSTE MØDE 

Referat godkendt efter dialog om beslutning kontra hensigtserklæring om at arbejde hen imod 

robotteknologi. Det blev fastslået, at der ikke er truffet en konkret beslutning, da der først skal 

arbejdes med etablerings- og driftsomkostninger, så hele bestyrelsen har et veldokumenteret 

grundlagt at træffe beslutningen på.  

 

Det er besluttet, at vi skal have en boldopsamlerrobot. FU og KA skal se maskinerne i brug i 

henholdsvis Odense Golf Klub og i Faaborg Golfklub og høste af deres erfaringer.  

 

Dagsordenen blev herefter godkendt.  

 

Referat fra den 21. august underskrevet. 

2. ORIENTERING OM BANEN V. KA 

• Demo af Belrobotics til drivingrange, kommer indenfor 2 til 3 uger.  

Hvis vi skal have en robotklipper til rangen, så skal den kunne skubbe bolde væk. Det kan 

Belrobotics, mens Husqvarna kan kun klippe.  

 

Der laves en ekskursion for de medlemmer af bestyrelsen, der er interesseret i at: 

 

o Besøge Odense Golf Klub og se den Range Servant løsning, som vi har fået tilbudt til 

kr. 500.000, i funktion. Morten Fromm demonstrerer løsningen. Odense Golf Klub har 

valgt kun at have en samler. De klipper fortsat drivingrangen med rotorklippere. De 

sætter robotten til at samle rent, når der skal klippes.  

 

o Besøge Faaborg Golfklub og de deres Belrobotics i funktion. Claus Halken vil fortælle 

os om deres erfaringer med løsningen 

 

• Forsøg med anden type grus til stier. Der laves et forsøg efter påske næste år. Det er vores 

sponsor Lars R. Jacobsen der er kommet med idéen og kontakterne til forsøget 

 

• Alle asketræer ved søen på hul 7 (5-7 træer), bliver fældet til vinter pga. for meget sygdom 

i træerne 

 

• Inden længe begynder vi at vinterhjemsende personalet i greenkeepergården 

 

• Den 3. oktober får vi en person i arbejdsprøvning i 13 uger. Starter op sammen med 

Graham 
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• Nivellering/opfyldning af drivingrange med jord 

Oprindelig ville vi have repareret drænet først, men da det er en større økonomisk post, kan 

rangen nivelleres uden det bliver gjort.  

Det betyder ”bare”, at man skal grave længere ned, når drænet en gang skal repareres. 

 

En enig bestyrelse besluttede, at Baneudvalget skal arbejde videre med projektet og 

udarbejde en indstilling, der belyser alle omkostninger, så bestyrelsen har et oplyst grundlag 

af tage beslutningen ud fra. 

2A. BANEUDVALG V. KA 

• Robotteknologi 

Inden der kan tages en beslutning om investering i robotteknologi, skal Baneudvalget 

udarbejde et beslutningsgrundlag der belyser 

o Hvor mange robotter skal vi bruge?  

o Etablering i flere faser?  

o Hvad investerings- og driftsomkostningerne? 

o Hvad sparer vi på driften? Mandskab, maskiner, brændstof m.m. 

o Hvordan afskrives der?  

o Kan man tegne en serviceaftale, så vi kan sikre, at de kan køre altid? 

 

Allan Brandt fra DGU afholder webinar torsdag den 12. oktober. CB, KA deltager – øvrige 

bestyrelsesmedlemmer er også velkommen til at deltage.  

3. ØKONOMI V. TGL  

• Gennemgang af månedsregnskab for august måned v. TGL 

Vi har en sund økonomi.  

 

• Reguleringer af lønninger til greenkeeperne/banemedhjælperne tilbage til marts 2023 vil 

fremgå af næste månedsregnskab. Vi har først nu modtaget reguleringerne fra 3F. 

  

• Debitorlisterne er nedbragt rigtig meget. Stor ros til sekretariatet.  

 

• Medlemstallet ser meget fornuftigt ud i forhold til prognoserne, som forudsagde 10% 

nedgang. Da Svendborg er en uddannelses by, så får vi rigtig mange unge mennesker ind i 

klubben.   

4. ORIENTERING FRA FORMANDEN 

• Ungdomsafdelingen  

På det seneste møde den 14. september, forsøgte vi at få en status over, hvor vi er nu og 

hvad der skal ske fremover 

o Rolf laver en ugeoversigt, så vi kan se, hvor hans timer bruges 

FRH nævnte, at de som klubbens ”talenter” meget gerne vil hjælpe med at undervise 

og dermed frigøre tid fra Rolf.  

  

o Aldersopdele juniorerne, men hele tiden have i baghovedet, at det handler om at 

spille golf 

▪ Alder:  Hvem og indsats: 

▪ 5-8  frivillig(e) 

▪ 9-12   
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▪ 13-15  aldersgrupperne 9-25 år får 4 timer om ugen med 

▪ 16-17  protræner og evt hjælpetræner 

▪ 18-25 

 

o Forsøge at etablere et samlet korps af frivillige hjælpere (sammensat af hjælpere fra 

Begyndere, Kvinder & Golf, Kaniner, Rehab, Golfens Dag), som kunne tage juniorer 

med rundt på 9-hulbanen. Vi er opmærksomme på, at når vi taler børn kræves der 

en børneattest på alle hjælpere 

 

o Ynglinge (16-25 år) deltager i turneringsspil. Hvad er deres økonomi? 

 

o Hvordan får vi klubbens sponsorer interesserede i juniorarbejde? Et bevist arbejde 

med sponsorer? 

 

o Næste step er et møde med det nuværende udvalg (Metteemilia Nørregaard og Nina 

Messmann), hvor vi skal drøfte fremtidsstruktur og hvordan vi får flere medlemmer 

til udvalget.  

 

• I forhold til klubhusudvalget har UL har gennemgået bygningerne med Per Bihl for at finde 

ud af, hvad der kræver handling nu og hvad der skal sættes på projektlisten. F.eks. er der 

en hjørnestolpe på klubhuset, som skal skiftes.  

 

• Registrering af timer for medarbejdere 

Personalet registrerer fremover timer direkte i Danløn, som Annette bruger til beregning og 

udbetaling af løn.  

Der skal afholdes et møde med 3F for at kigge på mulighederne for at udbetale løn som en 

fast månedsløn i stedet for ud fra timesedler. Samme vilkår som i dag. Blot mindre 

administration.  

 

• Der har været afholdt møde med DGU´s bæredygtighedskonsulent, hvor følgende emner 

blev drøftet:  

o Affaldssortering 

o Opvarmning – herunder udskiftning af oliefyr 

o Spare energi – herunder robotter 

o Vandingsprojekt 

o CO2-regnskab – DGU er klar til at hjælpe med Klimakompasset, der er en 

webbaseret udgave af CO2-beregneren. Med Klimakompasset kan virksomheder 

Beregne den direkte CO2-udledning, som kommer fra virksomhedens egne 

aktiviteter, fx transport og forbrug af olie og gas. En god måde at komme i gang på. 

 

5.  PROJEKTER V. FL 

• Gennemgang af listen over projekter 

 

o Følgende punkter er afsluttet:  

▪ Forbedret WIFI – arbejdet udført 

  

o Følgende punkter blev tilføjet listen 

▪ Etablering af bund til betonsiloer 
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6. ORIENTERING FRA UDVALG  

• KIK v. IS 

o Der er indkaldt til fælles evalueringsmøde med KIK den 14. november. Rolf, Jane, KA 

og LSS deltager  

 

• Rehab v. IS 

o Sidste gang den 13. oktober. Der har været 6-8 deltagere pr. gang.  

Hvordan håndterer vi Rehab-deltagere, der gerne vil videre? F.eks. som medlem / 

tage golfkørekort? Drøftes på bestyrelsesseminar.  

 

• Begynderafdelingen v. JRM  

o Evalueringsmøde ultimo oktober, når Kaninerne har afholdt deres interne møde 

o Klubaftnerne er afsluttet, men der kommer stadig nye prøvemedlemmer 

o Company Days – Det har været en god oplevelse for deltagere, at vi har sendt 

hjælpere / caddier med ud på banen. Modtaget stor ros fra bl.a. GOG og SH-group 

o Steen Tinning overtager formandsrollen i Begynderafdelingen fra næste sæson 

 

• Regionsgolf v. EØ 

o Der afholdes evalueringsmøde for alle koordinatorer og holdkaptajner den 5. oktober.  

 

• Sports- og Turneringsudvalget v. EØ 

o Der afholdes evalueringsmøde i Turneringsudvalget i uge 42. 

o FRH vil meget gerne deltage i Sports- og Turneringsudvalget. EØ tager det med.  

 

• Kaninudvalget v. FL 

o Sidste match den 8. oktober.  

o Der afholdes evalueringsmøde den 26. oktober  

 

7. ORIENTERING FRA SEKRETARIATET  

Det er en tid med rigtig mange ting i kalenderen: 

• Evalueringsmøde med Baneservice den 27. september 

• Møde NRGI den 27. september – de vil gerne have lov til at fortælles os, hvad vi får ud af et 

samarbejde med dem. Niels Egedal, som har en stor viden inden for området, deltager i 

mødet 

• Afslutnings- og frivillighedsturnering den 1. oktober. Tanja, Mikael, Rolf, Kenneth og Lone 

kører baneservice.  

• Evalueringsmøde med Regionsgolf den 5. oktober 

• Vores aftale vedr. leje af buggyer udløber i maj 2024. Vi er i undersøge hvilke muligheder, 

der er på markedet og priser vi kan leje til i 2024 

• Møder med Kortermann IT i forbindelse med etablering af nyt telefon-setup og Internet  

 

8. EVT 

• FRH – vil gerne melde sig som suppleant til bestyrelsen, nu da Joachim er gået ud og CB er 

trådt ind i bestyrelsen.  

Et rigtig fint træk fra FRH, men suppleanter vælges på den årlige generalforsamling.  
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• UL - Desværre er dagens undervisning i Players 1.st blevet aflyst, da Kim Uldahl desværre 

er blevet syg.  

 

o Resultatet af medlemsundersøgelsen gennemgås på bestyrelsesseminaret.  

o Tilbud fra medlemmer, der ønsker at være frivillige følges op af FL 

o Kommentarer fra medlemmer gennemgås af FL 

 

• JRM – Skal vi have en facilitator til bestyrelsesseminaret. En person udefra?  

Ikke relevant for nuværende. 

9. LUKKET PUNKT  

• Opdatering af bestyrelsen omkring forhandlinger med interessenter til shoppen. 

KOMMENDE MØDER 

Bestyrelsesmøder 2023:  

• 27. oktober kl. 9.00  

• 29. november kl. 15.30  

• 12. december kl. 15.30 *  

 

* Ungdomseliten deltager  

 

Bestyrelsesmøder 2024: 

• 22. januar kl. 15.30  

• 27. februar kl. 15.30  

 

Uddannelse 2023:  

• Webinar for nye bestyrelsesmedlemmer den 24. eller 26. oktober  

 

Generalforsamling:  

• 19. marts 2024 kl. 19.00 Guldsalen i Borgerforeningen  

 


